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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
205.423-3/2024. 

Jegyzőkönyv 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2024. március 14. napján 

08 óra 08 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott 
rendkívüli nyílt testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Barta Gábor, Bartha György 
Imre, Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, 
Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, Kozma István 
Jánosné, Molnár Péter, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szarka Dénes 
képviselők, Badány Lajos alpolgármester, Szopkó Tibor alpolgármester és Varga Andrea Klára 
alpolgármester 
 
Később érkezett: Bajusz Gábor, Szilágyi Szabolcs képviselő 
 
Távol maradt: Erdei Sándor Zsolt, Dr. Kovács László, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos és 
Szécsényi Marianna képviselő 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai rendkívüli ülésén megjelent vendégeket, 
érdeklődőket, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati 
gazdasági társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, 
Képviselőtársait. Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 21 fő. 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
Az SZMSZ 21. § (1) bekezdése szerint a rendkívüli ülésen kizárólag azok a napirendi pontok 
tárgyalhatók, amelyekre a rendkívüli ülés tartására irányuló indítvány vonatkozott. Kéri, hogy 
szavazzanak az ülés napirendjéről a meghívóban foglaltak szerint. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 7 fő) mellett az ülés napirendjét a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

Napirendi pontok: 
 
1.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának klímavédelmi 

elköteleződésére és a Városi Klímaszerződés elfogadására 
Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 

 
2.  Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási 

intézményeket érintő átszervezések véleményezésére 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
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Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
klímavédelmi elköteleződésére és a Városi Klímaszerződés 
elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Varga Andrea Klára alpolgármester 
asszonyt.  

Az expozé diavetítéssel kiegészül. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Egy olyan dokumentum tárgyalására kerül a mai napon sor, 
amely Miskolc város jövőjét alapvetően meghatározni képes. Amikor a klímaváltozásról beszélnek, 
el kell mondaniuk, hogy egy olyan globális jelenségről beszélnek, amelynek hatásai egyre 
szélsőségesebb időjárási jelenségek formájában Miskolcon is érzékelhetők. A most látható dián 
néhány újságcikket ragadtak ki, amely az elmúlt év nyarán készült, és mutatja, hogy milyen 
változások vannak a közvetlen környezetükben is, hogyan alakult az időjárás az elmúlt időszakban. 
Az elmúlt 120 év legmelegebb februárja volt az idén, és a márciusi hőmérsékleti adatokat tekintve 
azt kell mondani, hogy ez a február a márciusban is a 7. helyen lett volna. Amikor a klímaváltozás 
ütemének mérsékléséről, hatásainak csökkentéséről és a következményekhez való alkalmazkodásról 
beszélnek, akkor globális, nemzeti és helyi szinten is a legjelentősebb kihívásokról kell beszélniük. 
Magyarország elkötelezett a klímavédelem vonatkozásában. Ezt mutatja az általa is kiemelt és 
bemutatott jogszabályi háttér, amelyet az elmúlt időszakban az éghajlatváltozással kapcsolatosan 
Magyarország Kormánya meghozott. Az eddig lezajlott előzetes egyeztetéseken is arról kaptak 
tájékoztatást, hogy a Kormány tagjai támogatják a misszióban való részvételt. A Nemzeti 
Fejlesztésösztönző Iroda vezetője miniszteri biztosként ajánlotta fel a segítségét a támogatások 
lehívása érdekében, mert mindenki pontosan látja, hogy a klímavédelem össznemzeti és 
összeurópai ügy, ahol helyben és lokálisan is kell, hogy cselekedjenek. Szeretné kiemelni a 
jogszabályok közül a klímavédelemről szóló 2020. évi törvényt, amely abból a szempontból is 
kiemelkedő, hogy az Európai Unió amikor kitűzte 2050-re a klímasemlegességi célt, akkor 
Magyaroroszág ehhez a célhoz úgy kapcsolódott, hogy ezt törvényben határozta meg. Ez rendkívül 
előremutató európai mértékben is. A 100 klímasemleges és intelligens város missziót két évvel 
ezelőtt hirdette meg az Európai Unió, melyhez Miskolc csatlakozott, amit elfogadtak, mert a 
megalapozott dokumentumok alapján érdemesnek tartotta az Európai Bizottság Miskolc 
részvételét a misszióban. Miskolc mellett Budapest és Pécs kapott lehetőséget. Elmondja, hogy 
közel 400 európai város pályázott a misszióban való részvételre. Ezek közül lett az a 100 Európai 
Uniós és 12 Unión kívüli város meghatározva, akik a misszió részesei. Ez azért fontos Miskolcnak, 
mert olyan nemzetközi kapcsolatrendszer lehetőségét nyújtja a misszióban való részvétel, amely 
számos tanulási és egyéb lehetőséget is jelent. Szeretné felhívni a figyelmet arra, hogy a 
testvérvárosok közül Tampere és Kassa szintén a misszió tagjai. Elindult az az együttműködés, 
párbeszéd, amely a testvérvárosok közötti még szorosabb együttműködés lehetőségét is hordozza 
magában, éppen a klímasemleges misszióban való részvétel okán. Városi klímaszerződésről azért 
beszélnek, mert a szerződés alapja a partnerség. Az elmúlt hónapokban számos találkozásra, közös 
gondolkodásra került sor, számos olyan eseményt szerveztek, ahol szakmai és egyéb partneri 
találkozókon vitatták meg Miskolc polgáraival, szervezetekkel, intézményekkel, cégekkel és 
nagyvállalatokkal azt a missziós lehetőséget, amelyet a dokumentumban összefoglaltak. Országos 
és nemzetközi partnerekkel közösen létrehozott eseményeken vitatták meg a kihívásokat, és 
beszélték át a szakmai feladatokat. A Városi Klímaszerződés egy eszköz, de valójában egy stratégiai 
anyag. Olyan nem jogi kötő erejű stratégiai dokumentumról beszélnek, amely lehetőséget teremt a 
városnak a partnerségre és az együttműködésre. Ez az egyik talán legfontosabb üzenete ennek a 
szerződésnek. A Városi Klímaszerződést egy részvételi akciótervezés előzte meg, ennek a 
folyamatnak az eredményeképpen jutottak el oda, hogy elkészült, és ma már végleges formájában 
van jelen az a szakmai anyag, melyet bemutatnak most. Kiemeli, hogy ez a folyamat nem most 
kezdődött, hanem akkor, amikor a különböző eseményekre, rendezvényekre a meghívások 
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megérkeztek valamennyiük számára. A klímaszerződés lényege, hogy egy stratégiai dokumentum, 
azért hívják szerződésnek, mert a város egészének az együttműködése szükséges ahhoz, hogy a 
kitűzött célok megvalósulhassanak. A klímaszerződés benyújtása az Európai Bizottság felé a 
holnapi napon történhet meg, amely benyújtás akkor valósul meg, ha a város Közgyűlése is 
támogatni tudja az előterjesztést. Szeretné elmondani, hogy ez a folyamat egy hosszútávú 
elköteleződést jelent, és nincs vége a jelenleg kezükben tartott dokumentumoknak. Kétévenként 
felül fogják vizsgálni az előrehaladásukat, módosítani tudják a célkitűzéseket, és a folyamatot 
nyomon követi velük az a támogató, segítő partneri csapat, akik az Európai Unió részéről 
segítségüket nyújtották. Az előterjesztésben szereplő számokat már meghaladták. Amikor pénteken 
készült az anyag, akkor az adott számokat mutatták, ma már 150 fölött van a partnereiknek a száma. 
Két nappal ezelőtt egy szép és ünnepélyes ceremónia kíséretében Miskolc város lakosságának 
jelentős része köteleződött el emellett a dokumentum mellett, amely rendkívül fontos visszajelzés 
számukra. Ismertetni kívánja, hogy miből is áll ez a klímaszerződés. Három fejezete van, amiből az 
egyik egy akcióterv, ahol azokat az intézkedéseket mutatják be, amelyekre szükség van a kitűzött 
cél eléréséhez. A szerződés második része az úgynevezett finanszírozási vagy beruházási terv, amely 
tartalmazza mindazokat a feltételeket, amelyek szükségesek ahhoz, hogy a kitűzött cél 
megvalósuljon. A harmadik része az elköteleződések fejezet. Ezért történt a keddi napon az 
elköteleződési ceremónia is, hiszen látniuk kellett, hogy milyen támogatottsága van a kitűzött 
stratégiai dokumentumoknak. A következő feladat 2024 májusában, egy már elnyert Európai Uniós 
pályázat következtében elindítják azt a pilot programot, amely megalapozza a továbblépést, és ahol 
kísérleti jelleggel kipróbálják azokat a különböző platformokat, amelyek szükségesek a folyamat 
végig viteléhez. Közös akció, pályázatok, a helyi ökoszisztéma fejlesztése, kommunikáció, 
szemléletformálás, ez mind-mind része annak a folyamatnak, amelyben kéri a képviselők 
támogatását. Jelenleg ott tartanak, és számok azt mutatják, hogy Magyarországon 6,6 tonna szén-
dioxid egyenérték jut egy főre a lakosság vonatkozásában.  Az Európai Unióban 8 tonna, Miskolcon 
pedig 3,9 tonna szén-dioxid egyenérték jut egy főre. Annak, hogy miért kevesebb az egy főre jutó 
arány, számos oka van, az egyik és legfontosabb ok, hogy a miskolci fogyasztás alacsonyabb, mint 
akár Európai Uniós átlagfogyasztás, illetve, hogy a gazdasági fejlődés jó irányban halad, és nem a 
nagykibocsátású cégek vannak jelen a városban. Ennek köszönhető, hogy jelenleg egy viszonylag 
jó helyzetben állnak. Ami Miskolc teljes üvegházhatású gázkibocsátását jelenti, a konkrét szám 
588.034 tonna szén-dioxid egyenértéket jelent. Nagyon fontos a számukra, mert ez a stratégiai 
dokumentum lényege, hogy hol kell változtatni. Az épületállomány energetikai vonatkozásban 
40,2% kibocsátással járul hozzá ehhez a mennyiséghez. A következő ilyen nagy kibocsátó, az a 
közlekedés, ami 32% fölött van. Természestesen ebben jelen van az ipar is, azonban az ipari 
kibocsátás – szerencsére – egy viszonylag kezelhető eredményt mutat, illetve a hulladékfelhasználás, 
és pici részben a mezőgazdaság, hiszen Miskolcról van szó, ahol a mezőgazdasági termelés nem 
túlsúlyos. Amikor elkészítették a dokumentumot, és többek között ez volt az oka ennek a hosszú, 
részvételi tervezésen alakuló folyamatnak, hogy szerettek volna szembenézni a valósággal, a 
helyzettel. A legfontosabb települési kihívásokat, és a legfontosabb átfogó nemzeti kihívásokat a 
dián mutatja be. Települési kihívásaik között szembe kell nézni azzal, hogy sok esetben adathiánnyal 
küzdenek, az információ átadás és a szemléletformálás hiányosságairól kell beszélni és orvosolni. 
Nagyon fontos, hogy amikor elindulnak egy úton, akkor legyen egy világos és következetes 
stratégiaalkotás, amit annak a végrehajtása is követni tudjon. Szembe kell nézni a tartós forrás és 
eszközhiánnyal, valamint a tartós szakemberhiánnyal is a városban. Ugyanakkor azt is látniuk kell, 
hogy nemzeti szinten is kihívások elé vannak állítva. Elavult a szabályozási környezet, amit nemzeti 
együttműködésben kell végiggondolni, formálni és alakítani. Nehézkes szakági és a szakágak közötti 
együttműködéseket fedeztek fel. Természetesen az adatáramlás, az információáramlás és a 
finanszírozási problémák, a pályázati rendszerekből adódó nehézségek szintén jelen vannak a 
kihívásaik között. Ha lebontják szektoriális szintre a kihívásaikat, akkor látszik, hogy az energetika, 
a közlekedés és területhasználat lesz a három legfontosabb beavatkozási terület. Elmondja, hogy a 
lakossági beruházások ösztönzésével lehet az épületek energetikai helyzetét javítani. Ezeknek óriási 
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jelentősége van, ahogy annak a rendszernek, amit az energiaközösségek működésének szabályozása, 
és az energiaközösségek kialakítása jelent. Kihangsúlyozza, hogy Miskolcon is több ilyen 
előkészített projekt van már. Fontos, hogy rendkívül pozitívan álltak az emberek ennek a kérdésnek 
a kezeléséhez. Jelentős feladatuk a távhőrendszer potenciáljának a kihasználása. Látniuk kell azt, 
hogy vannak technológiai korlátok, amelyeket szintén folyamatosan kezelni és egyeztetni kell. A 
közlekedés vonatkozásában az elavult infrastruktúrával és a parkolási helyzettel kell 
szembenézniük. Tudniuk kell, hogy népszerűtlen döntéseket is időnként meg kell hozni ahhoz, 
hogy a város hosszútávú fejlődése és jövője szempontjából eredményesek lehessenek. Állandó téma 
a területhasználat, a burkolt felületek olyan szintű kiterjedtsége a városban, amely általában a 
városokra jellemző. Ennek következtében a hősziget hatás eredményeképpen akár 6-10 fokkal is 
nőhet a belváros hőmérséklete a külső területekhez képest. A víz kérdése kapcsán elmondja, hogy 
a felszíni és felszín alatti víz visszatartásának hiányosságait kell, hogy kezelje. Miskolc karsztvíz 
bázisa egyedülálló, ugyanakkor rendkívül sérülékeny, ha a klímaváltozás hatásait nézik. A városi 
környezet és növényzet kitettsége a klímaváltozásnak szintén erős. Utal arra, hogy az elmúlt 
időszakban mennyi fenyőfától kellett megszabadulnia a városnak, ami balesetveszélyessé vált, 
hiszen kiszáradnak. A meglévő természeti értékek védelme a legfontosabb feladat. Ismerteti azokat 
a számokat, amiket el kell érnie a városnak. Az épületek és fűtési rendszerek vonatkozásában 137 
kilótonna szén-dioxid egyenérték évente, amelynek csökkennie kell. A mobilitásban, közlekedésben 
93 kilótonna, a villamos áram termelés felhasználásban 106 kilótonna, az ipari folyamatok esetében 
76 kilótonna. A hulladékgazdálkodásban is körforgásos gazdálkodásra való átállással mínusz 1 
kilótonna évente a kitűzött célérték. Lebontásban látható az, hogy az energiarendszerek 
vonatkozásában mi mindenről beszélnek, a 16 külön tétel egy egymással összefüggő bonyolult 
rendszer, mégis mutatja azt, hogy mennyire szerteágazó és sokszínű kell, hogy legyen az a munka, 
amit elindítanak. A legfontosabb stratégiai prioritások, amik az energetika vonatkozásában 
szükségesek, hogy azt a hálózat felélesztéssel, illetve a villamosenergia termelés dekarbonizációjával 
tudják elérni. Nagyon fontos, hogy a városi épületállomány energetikai korszerűsítése 
megvalósulhasson, valamint az is, hogy egy fenntartható városi energiaellátási mix alakuljon ki, 
amiben jó helyzetben vannak a geotermia kiterjesztése vonatkozásában, azonban további feladatok 
várnak rájuk. A következő terület a közlekedés, mely vonatkozásában felbontották az egyes 
területeket, és ez egy is egy rendkívül sokrétű és nagyon összetett beavatkozást igényel. A stratégiai 
prioritásokat összefoglalva az egyik legfontosabb, hogy kiterjesztett kötöttpályás közlekedésre van 
szüksége a városnak, és a közösségi közlekedés fejlesztése elengedhetetlen. Fontos az aktív 
mobilitáshoz eddig megtett lépések folytatása és erősítése, ahogy az is, hogy városfejlesztési 
szempontként a 15 perces városrészek koncepció mentén haladjon a mindenkori városvezetés. A 
15 perces városrészek koncepció lényege, hogy a városrészeknek olyan módon kell fejlődniük, hogy 
legyenek ellátva olyan szolgáltatásokkal, amik a közlekedési kényszereket csökkentik, helyben 
tudják elérni azokat a szolgáltatásokat, amelyek ahhoz szükségesek, hogy a hétköznapi életüket 
megvalósíthassák. A következő téma a hulladékgazdálkodás, illetve a körforgásos gazdálkodás. Itt 
is rendkívül sok és szerteágazó feladat és lehetőség áll a város rendelkezésére. Prioritás a keletkező 
hulladék csökkentése, a fokozott hulladék újrahasznosítás, illetve a körforgásos üzleti modelleknek 
a bevezetése, amelyre országos tendenciák vannak. A lakosság számára talán az egyik legnagyobb 
érdeklődésre számítandó kérdés a zöld és kék infrastruktúra, a természet alapú megoldások, mint a 
parkok, növényzetek és a vizek kezelése. A zöld vagyon az érték. Érték az a fa, amit ki kell vágni, 
és érték az a fa, amit elültetnek. A burkolt felületek a hősziget hatás következtében rendkívül 
megterhelik az egészséget, ezért elemi szükségletük az, hogy olyan tereket hozzanak létre, ahol a 
hőmérséklet enyhítésével a közérzet javítható. Kiemelt jelentőségű, hogy a zöldfelületeket 
tudatosan, és egy átfogú stratégia mentén fejlesszék. Nem az a zöldfelület, ahol 2 cm-re nyírt fű 
van, hanem az a zöldfelület, ahol a különböző szinteknek megfelelő növényzet fenntartható módon 
áll rendelkezésre, mert az elnyelő kapacitást csak ez jelenti. Óriási jelentősége van, hogy egy 
fenntartható vízgazdálkodást biztosítsanak, amibe bele tartozik az, hogy a csapadékot hogyan 
vezetik el, hogy végigrohan a városon víz, vagy tudatosan, a vízmegtartásra törekvő technológiákat 



5 

használnak. Ez mind közös felelősségük. A stratégiában láthatóak azok a legfőbb célértékek, 
amelyek a feladat nagyságát is mutatják. Részletezhetné, hogyan kell változnia a különböző 
tevékenységeknek, a motorizált közlekedési igény csökkenésének, az elektromos járművek 
arányának a növelésének, a karbonsemleges közösségi közlekedésnek a megvalósítása a 
legfontosabb cél. Ettől azonban sokkal izgalmasabb lehet a finanszírozás kérdése. Egy Európai 
Uniós módszertan alapján készült el az a beruházási terv, amely szükséges ahhoz, hogy a 
stratégiájukat beadják. Ebben a beruházási tervben szerepel az az összeg, hogy mekkora 
összberuházási igénye van annak, hogy a karbonsemleges célt elérjék. Ennek az értéke közel 1 
milliárd euró. Amikor erről beszélnek, akkor pontosan kell látni, hogy ez hogyan oszlik meg a 
különböző területeken, és mik azok a beavatkozások, amelyekre szükség van. Mivel az energetika 
az egyik legsúlyosabb kérdés ma Miskolcon, így a lakossági energetikai beruházások tennék ki ennek 
az összegnek közel a 42%-át. A közszolgáltatók esetében 32% és a gazdasági szervezetek pedig 
17%-nyi beruházást kell, hogy beletegyenek abba, hogy ezt a célt elérjék. Az Önkormányzat 
számára körülbelül 9%-nyi az a beruházási összeg, amelyet feltétlenül meg kell valósítani ahhoz, 
hogy biztosítható legyen a kitűzött cél. A megtérülés kiszámítása is a nemzetközi sztenderdek 
alapján összeállított módszertanból készül. 2040-re 1661 millió euró a megtérülés, amiben sok 
minden benne van, de látszik, hogy nem egy légből kapott dologról beszélnek. Felmerülhet a 
kérdés, hogy miért jó mindez Miskolcnak. Elmondja, tudja, hogy mellbevágók ezek a számok és 
adatok, fontos azonban azt látni, miért van szükség arra, hogy mégis elinduljanak ezen az úton. Ez 
a 112 város olyan tudást halmoz össze, aminek a hozzáférése Miskolc számára is lehetővé válik, és 
az a tanulási folyamat megemeli a várost európai szintre. A kapcsolatok és partnerség nemzetközi 
szinten érhető. Már most működik NetZeroCities applikáció, amelyben a partnervárosok 
együttműködve közösen dolgoznak és partnerségeket találnak. Lehetőségük van arra, hogy 
beleszólnak az Európai Uniós jogszabályalkotásba az előzetes véleményezési lehetőségekkel, hiszen 
a 100 város lesz az első, akit a különböző jogszabályok előkészítésekor megkérdeznek majd. 
Kiemeli, hogy Miskolcra szabva tudnak majd segítséget, tanácsot és asszisztenciát kérni, hiszen egy 
nagy globális rendszer részeként kell, hogy adekvát módon reagáljanak a kihívásokra. Az Európai 
Unió, amint elfogadja a klímaszerződést, egy úgynevezett missziós logót bocsát a rendelkezésükre, 
amelyet Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az elkötelezést aláíró partnerek 
használhatnak. Ennek a missziós logónak a jelentősége az, hogy a forrásteremtésben a közvetlen 
Európai Uniós források lehívása során előnyt élveznek azok a városok, akik elköteleződtek arra, 
hogy ezt az úttörő kezdeményezést végigcsinálják, és elindulnak azon az úton, amelyet az Európai 
Unió 2050-re befejezni szándékozik. Előnyben részesítik a várost a közvetlen európai forrásokon, 
dedikált pályázati lehetőségeket kapnak, az első pilot program már el is tud májusban indulni. 
Elkészülnek és folyamatosan készülnek az EU-nak azok a kiegészítő pénzügyi finanszírozási 
lehetőségei, amit az Európai Fejlesztési Bank biztosít és más egyéb hitel, garancia és befektetői 
alapot is rendelkezésre bocsátanak. A zöld gazdaság és a beruházások, kutatás, fejlesztés, innovációs 
források lehívására van jelentős lehetősége ennek a városnak. A társadalmi hatásai, ha elindulnak 
ezen az úton az, hogy készpénzre váltható. A lakosság energiaköltségeinek a csökkentése 
valamennyiük közös érdeke, hiszen egy jobb életszínvonalhoz vezethet. Egy fokozott 
energiabiztonsághoz juthatnak, hiszen az a fajta kitettség, ami ma jellemző, az megszüntethető 
azzal, hogy megváltoztatják az energetikai hozzáállásukat. Egy javuló levegőminőség, egy csökkenő 
zajterhelés, illegális hulladéklerakásoknak a felszámolására hozott lehetőség, egy tudatos 
élelmiszerfogyasztás és egy egészségesebb társadalom, ezek azok, amelyek ebbe az irányba 
haladnak, hogyha kitűzik ezt a célt maguknak. Az egészség az a kérdés, amit az ember nem nagyon 
szokott értékelni, csak akkor, amikor már elveszíti. Nekik most az a közös felelősségük, hogy egy 
olyan irányba állítsák ezt a várost, ahol van lehetőség az egészség megőrzésére. A következő két év 
feladata az a folyamat, amit végig kell vinniük, hiszen most indulnak és nagyon sok feladat áll még 
előttük. Ezt ugyan két év múlva kell felülvizsgálni, de az előttük álló feladatok 2030-ig lebontva 
megvannak. Az elmúlt időszakban rendkívül sok szakmai egyeztetést, szakértői munkacsoportokkal 
való munkát, szakmai feladatokat végeztek el, melynek eredménye ez az anyag, amelyet most 
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bemutatott. Elindult a „Cool Miskolc” felület, amelyre rendkívül sok miskolci cég és szervezet már 
az elköteleződését is beadta, és rendkívül sok információt megtalálhatnak azzal kapcsolatosan, hogy 
miért fontos mindaz, amit előkészítettek. Három szóval tudná összefoglalni a számára legfontosabb 
üzenetét ennek a missziónak: felelősség, lehetőség és élhetőség. Közös felelősségük az, hogy milyen 
irányba indítják el ezt a várost, megadják-e a lehetőséget arra, hogy ez a város forrásokhoz jusson, 
hogy egészséges, élhető várossá váljon. Arra kéri a képviselőket, hogy e mentén a hosszútávú 
gondolkodás mentén alakítsák ki a véleményüket és álláspontjukat, tudva azt, hogy ez nem az 
Önkormányzat missziója, hanem az egész városé. Az elköteleződésen és a partnerségen alapul az 
eddigi elvégzett munka és a jövőbeli feladatok egyaránt. Jó adottságokra építenek, de óriási a feladat 
és a kihívás. Rendszerszintű, mélységi átalakulás, a magánélet, a gazdasági döntések és a szabályozók 
vonatkozásában hozott változások szükségesek a célok eléréséhez. Zárásként idézi az ENSZ 
főtitkárnak a gondolatát: „A globális klímaharcot ebben a kritikus évezredben fogják megnyerni 
vagy elveszíteni a szemünk előtt. Egy dolog biztos, akik feladják, máris veszítettek.” Nem szeretné 
feladni, és arra kéri a képviselőket, hogy induljanak el közösen ezen az úton Miskolc város 
lakosaival.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni Alpolgármester Asszony tájékoztatóját. Ebből is kiderült, 
hogy mekkora munka és mennyi előkészítés van benne. Ezúton is köszöni mindazoknak, akik 
ebben részt vettek. Ez egy lehetőség, ahogy elhangzott, és ezzel Miskolcnak élnie kell, az ő 
felelősségük gyermekeik, unokáik érdekében. Úgy véli, ebben nem lehetnek különösebb 
nézeteltéréseik. 
A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót.  
 
Hozzászóló: 
 
Pakusza Zoltán: Azt gondolja, hogy ebben a Testületben abban nincs vita, hogy a 
környezetvédelem az nagyon fontos, erről már nagyon sokszor beszéltek. Minden hazáját, 
települését szerető ember számára ez jelentős kérdés. Pont ezért probléma az, hogy ezt a 
stratégiailag meghatározó anyagot mindösszesen tegnap délután kapták meg. Úgy véli, ez rendkívül 
rövid idő ahhoz, hogy az ember felelős döntést hozzon. Itt is elhangzott, Miskolc város jövőjét ez 
az anyag jelentősen befolyásolhatja. Kiemeli, hogy többszáz oldalas anyagról beszélnek, és kicsit 
későn érkezett meg részükre. Az előterjesztés kapcsán elmondja, hogy a különböző szén-dioxid 
kibocsátású gázoknak a kibocsátásáról beszélnek, arról, hogy Miskolcnak majd 80%-kal kell 
csökkenteni, illetve a megmaradó 20%-ot a zöldfelületek növelése fogja semlegesíteni. Jelzi, az 
előző Közgyűlésen a zöldfelületeket, többek között erdőt adtak el. A Fehérakác Lakópark előtt egy 
zöld futballpálya helyére épült egy betontömb, garázsok készültek. Azt gondolja, ez egy komoly 
probléma, ahogy itt, amit már lassan egy évtizede mond, az előző és a mostani városvezetésnek is, 
hogy nagyon nagy gond az, hogy a zöldterületekbe Miskolcon ki lehet költözni. Ez a város egykor 
210 ezres volt, elfért a medrében, ma 150 ezres sincs, mégis a zöldterületeken folyamatosan jönnek 
létre különböző típusú ingatlanok. Az egyik az, amelyik mindent lebetonoz, leaszfaltoz és 
letérkövez a zöldben. A másik pedig az, amelyiknek a szennyezőanyag kibocsátása borzasztó nagy, 
mert nemhogy vegyestüzelés, hanem éget mindent, a műanyagtól kezdve a ruhán keresztül bármit. 
Hangsúlyozza, ezek nagyon komoly problémák, amikre megvannak a jogszabályok. Említi továbbá 
a szennyvíz-elvezetést, pontosabban az elfolyó szennyvizet, csak a Magyar Állam és a hatóságok 
képtelenek betartani ezeket a jogszabályokat. De képtelenek betartatni a gödi akkumulátorgyárral, 
amelyik 88 tonna magzatkárosító anyagot bocsát ki. Tehát miközben vannak jogszabályok, a nagy 
cégek ezeket áthágják. Az is nagy kérdés lesz továbbá, hogy ki fogja ezt megfizetni. Láttak itt 
számokat. 42%-a ennek a dekarbonizációs folyamatnak a lakosságra hárul. Két szektort emelnek 
ki, egyik az épület, másik a közlekedési szektor. Az iparral a stratégia nem is nagyon foglalkozik. Az 
épület szektor esetében kérdése, belegondoltak-e abba, hogy mekkora pénzeket fognak 



7 

felemészteni a lakosság számára, amikor ezeket az épületeket korszerűsíteni kell? Csak a nyílászárók 
korszerűsítése családiház esetében …  
Lejárt az első felszólalásra vonatkozó időkerete, ki szeretné kérni a következőt. 
 

Polgármesteri jóváhagyást követően folytatja a felszólalást. 
 
Csak a nyílászáró korszerűsítés hatalmas összegeket emészt fel. Ha valakinek napkollektort kell 
felrakni, le kell cserélnie a tetőt, ami szintén hatalmas összegeket jelent. A vegyestüzelés és 
gáztüzelésnek is a kivezetése szóba kerül úgy, hogy közben Orbán Viktor miniszterelnök úr 2023-
ban a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara évadnyitóján azt mondta, hogy három gázüzemű 
erőművet fognak azért csatasorba állítani, hogy az olyan üzemek, mint az akkumulátorgyárnak 
Debrecenben, megfelelő energiaellátást biztosítson. Tehát miközben ők a lakosságon megszorítani 
fognak, a lakosságnak a saját házait kell majd modernizálni, addig az állami támogatást meg fogják 
kapni azok a nagycégek, akik a haszon nagyrészét kiviszik, és ma már jórészt egyre inkább külföldi 
munkaerőt alkalmaznak. Azt gondolja, ezeken nagyon el kell gondolkodniuk a jövőben. Közösségi 
közlekedésnek a használata prioritás. Az előző Közgyűlésen arról beszélt, hogy Miskolcon 
romokban van a közösségi közlekedés. Erre fogják áttenni az embereket, 15 perces város? Csak 
nézett, amikor olvasta. Elképzelte, hogy Perecesen lesz Lidl, esetleg Lyukó-völgyben Aldi. Ha a 
gyakorlatban belegondol, ezeket a 15 perces városrészeket nem nagyon tudja elképzelni. Megjegyzi, 
jelenleg Perecesről óránként jár a busz, ami nagyon messze van a 15 perctől. Érti a terveket, csak 
azt látja, hogy ettől borzasztóan messze vannak. Megismétli, illetve ismételten kérdezi, hogy ki fogja 
majd finanszírozni? Erre azért kaphattak választ, 42%, tehát közel a felét a lakosság. Arra a 
lakosságra fogják hárítani, amely esetben látható, nem biztos, hogy ezt a terhet el fogja tudni viselni. 
A tavalyi évben 4,2 millió személyautó volt Magyarországon, és ennek az átlag életkora 16 év. Nem 
azért nem vesznek a magyarok újabb autót, mert nem akarnak, hanem azért, mert nincs pénzük. 
Felmerül a kérdés, hova fogják ezt még lejjebb szorítani? 
 
Veres Pál polgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét arra az idézetre, amit Alpolgármester 
Asszony a felszólalása végén kivetített. Ezen felül arra is, hogy ez nem kötelező, hanem ajánlás. A 
harmadik pedig az, hogy nyilván a lakosság érdeke lesz, ha egy lakást felújít. Azt kell ezen érteni, 
akkor olyan eszközöket, berendezéseket, anyagokat építsen be, amely az ő érdeke is, és azt szolgálja, 
hogy utána a rezsi és szén-dioxid kibocsátás sokkal alacsonyabb legyen. Ez nyilvánvalóan egy 
hosszú folyamat. 
 
Dr. Simon Gábor: A globális klímaváltozás, ahogy Alpolgármester Asszony is mondta, de a 
mindennapi életben nap, mint látható, az a világ legnagyobb részén már nem klímaváltozás, hanem 
majd hogy nem klímakatasztrófát jelent. Amikor látták a kivetítésben, hogy a 100 város misszióhoz 
rengeteg spanyol, portugál vagy olasz város csatlakozott, az szerinte egyértelműen azért van, mert 
ott azt látják az emberek, hogy a nyári időszakban gyakorlatilag a városok élhetetlenek a negyven 
akárhány fokos hőmérsékletükkel. Ebben a helyzetben azt gondolja, hogy Miskolcnak vannak 
kedvező adottságai, a város természeti környezete mindenféleképpen ilyen kedvező adottság a 
szén-dioxid tekintetében. Ehhez megjegyzi, ilyen sem volt talán a város történetében, hogy többtíz 
hektáron erdőt ültet és telepít a város, mint ahogy az erdőtelepítés az elmúlt hetekben 
megkezdődött. Ha ezen gondolkoznak, akkor úgy véli, hogy minden vezetésnek, legyen az városi, 
országos, vagy uniós, gyakorlatilag utat kell választani. El kell dönteni, hogy milyen irányba indul 
el, rendezi be a gondolatait és cselekvését. Alpolgármester Asszony expozéjában az útválasztás 
teljesen egyértelművé vált, melynek során új fogalmakat, új terminológiákat kell folyamatosan 
megtanulniuk. Amikor klímaszerződésről beszélnek, az attól nem szerződés. Az az uniós 
terminológiában szerződés, ez a neve, de ez nem egy olyan szerződés, amit két fél aláír, és 
megállapodik abban, hogy ezt teszi és cselekszi. A klímaszerződés tulajdonképpen az útnak, az 
iránynak a kijelölését jelenti, magát az elköteleződést, hogy ebbe az irányba kíván Miskolc városa 
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menni, azaz a klímasemlegesség irányába. Úgy gondolja, az is teljesen világos volt, de Pakusza 
képviselőtársa felszólalása alapján úgy tűnik, hogy mégsem. Ezt a klímaelköteleződést a holnapi nap 
folyamán benyújtják, akkor ehhez az Európai Unió jelentős forrásokat kíván hozzárendelni. 
Amikor nézik ennek a százalékos megosztását, hogy hol kell beavatkozásokat tenni, lakossági, ipari 
és közlekedési szegmensben, az nem azt jelenti, hogy a lakosság a költségek 42%-át fizesse be. Ez 
azt jelenti, ahhoz, hogy a céljaikat elérjék, a lakossági szegmensben 42% beruházásra van szükség. 
A felmérések alapján Miskolcon a klímacélok megvalósítására 1 milliárd eurót, azaz 400 milliárd 
forintot kell – a mai euró áron számolva – elkölteni ahhoz, hogy ezek a célok megvalósíthatók 
legyenek. Az is elhangzott, hogy azok a városok, ahol az elköteleződés megjelenik, ott a különböző 
szakági uniós támogatásokban és pályázati célokban előnyt fognak élvezni. Ezt úgy kell elképzelni, 
hogy például a lakossági költéseknél, egy napelemes vagy hőszivattyús pályázatot nem a lakosság, 
vagy nem feltétlenül a lakosság fogja fizetni, hiszen eddig is pályázati rendszereket Magyarország 
működtetett, csak a költségek ott jelennek meg, tehát ilyen forrás leosztással kell számolni. Rendívül 
elkötelezettek aziránt, hogy Miskolc jövője ebben az irányban van, és természetesen támogatják az 
előterjesztést. Köszönetet szeretne mondani Polgármester Úrnak, Alpolgármester Asszonynak és 
minden szakértőnek, aki az elmúlt években ezen dolgozott, hogy eljuthassanak ide. Nem zárja ki, 
hogy 10, 20 vagy akár 50 év múlva az utókor úgy fog visszaemlékezni, hogy ez egy történelmi nap 
volt Miskolc város életében. Lejárt a felszólalásra vonatkozó időkerete, ki szeretné kérni a 
következőt. 

Polgármesteri jóváhagyást követően folytatja a felszólalást. 
 
Végezetül a Győri kapu önkormányzati képviselőjeként szeretne szintén köszönetet mondani. Úgy 
gondolja, hogy a Győri kapu számára is óriási lehetőség az, hogy maga a klímaszerződés 
vonatkozásában a pilot projekt a Győri kapuban valósul meg. Most májusban egy kétéves folyamat 
részeként megindul, és a Győri kapuban is elindul az az elköteleződési folyamat, amely egyrészt a 
lakosságot, másrészt a gazdaság szereplőit, vagy közintézményeket érint. Szeretné azt, hogy a 
kétéves folyamat végén a Győri kapu példát mutasson, hiszen ez a projektnek is a célja, hogy példát 
mutasson Miskolc egyéb részeinek. Mondhatna olyat is, ami álmaiban szerepel, hogy ne csak 
Miskolcnak mutassanak példát a Győri kapuból, hanem mutassanak példát a többi, misszióban 
részt vevő másik 100 városnak, akár a nemzetközi közvéleménynek. Annyit szeretne az 
elhangzottakhoz hozzáfűzni, hogy ebben a munkában természetesen számíthat rá Alpolgármester 
Asszony. A Győri kapui pilot projekt elköteleződésében vállalja, hogy a lehetőségeihez képest a 
legtöbb energiát bele fogja fektetni. Szentül hisz abban, hogy a Győri kapunak, illetve Miskolcnak 
ez a helyes útja. Megköszöni ebben mindenki munkáját.  
 
Szarka Dénes: Szeretne a klímavédelem kapcsán egy olyan, a mindennapokban is használható, és 
a számára már a mindennapok részévé vált rendszerre felhívni a figyelmet, ami a levegő 
minőségének ellenőrzéséhez kapcsolódik. Előtte annyiban reflektálni szeretne az előtte szólókra, 
hogy valóban elhangzott, messze vannak a céloktól. Nyilvánvalóan vannak még most is olyan 
tendenciák, amiket meg kell ahhoz változtatni, hogy ezen az úton érdemben el tudjanak indulni, és 
a végén célba is tudjanak érni. Pont erről szól az ő szemében ez az előterjesztés. El is hangzott 
Alpolgármester Asszony által, hogy időnként nehéz vagy népszerűtlen döntéseket is meg kell ahhoz 
hozni, hogy ezen az úton előre tudjanak haladni. Léteznek olyan tendenciák, amiket meg kell 
változtatni. Azt gondolja, most nem arról kell vitatkozniuk, hogy a közösségi közlekedés 
hatékonyabbá tételét hogyan lehetett volna támogatni az előző Közgyűléseken, ami nem történt 
meg. Úgy véli, ez sokkal többről szól, komolyabb stratégiai célra kell irányítani a figyelmüket. 
Amiről beszélni szeretett volna, a mindennapok részévé váló rendszerként, ez a levegőminőség 
ellenőrzése, a PM monitoring rendszere. A pmmonitoring.hu, illetve az ehhez kapcsolódó 
alkalmazás rendszeres követője. 2021. szeptember 2-án adták át a Miskolci Egyetemen. A rendszer 
segítségével valós időben nyomon követhetik a szállópor koncentrációra vonatkozó adatokat. A 
levegőminőség monitoring hálózat fejlesztése a Miskolci Egyetem és az Önkormányzat 
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szakembereinek több mint két éves közös kutató, fejlesztő munkájának az eredményeként készült 
el. Ez a rendszer Magyarországon mindössze két városban működik jelenleg. Miskolcon kívül 
Kaposvár levegőminőségét lehet rajta nyomon követni. Ebből is látszik, hogy Miskolc úttörő e 
téren, és a város érdemben reflektál arra, hogy jórészt a földrajzi adottságok miatt is, gyakran 
egészségtelen a levegő a városban. Ezt érzik a miskolciak is régóta, de megénekelte már a P. Mobil 
is, amikor a nehéz szürke nappalokkal azonosítja az acélvárost. Amikor azt mondja, hogy érdemben 
reflektál Miskolc, akkor nemcsak a mostani előterjesztésre gondol, hiszen abban is olvashatják, 
hogy 2011-ben például egy Green City Programhoz való csatlakozás volt az első olyan nevesített 
mérföldkő, amivel elindul Miskolc ezen az úton. Ez is azt mutatja, hogy ez egy ciklusokon átívelő, 
folyamatosan fejlődő cél, amit el akarnak érni. A PM monitoring jelentése a levegőminőség kapcsán 
a szállópor angol megfelelőjére utal. Ez a szervezetbe jutva akár súlyos egészségügyi problémák 
forrása is lehet, mint azt tudják. A Sajó-völgye, ami Miskolcot is magában foglalja, Európa egyik 
legszennyezettebb területe ilyen téren, különösen a fűtési időszakban. Az ellene való védekezésnek, 
a visszaszorításnak az első lépése az, hogy megbízható és folyamatos mérés legyen, hogy nyomon 
tudják követni ezeket a folyamatokat. Aki követi a rendszert, az tudja, hogy nagyon szemléletesen, 
hat különböző emojival jelzi ez a rendszer Miskolc térképen azt, hogy milyen az adott pillanatban 
a levegő minősége. A nagyon szomorútól az egészen mosolygósig terjed, értelemszerűen a szerint, 
hogy mennyire jó a levegő. Ha a tegnapi és mai adatot, ha valaki látta, Miskolc levegőminősége 
tegnap megfelelő, ma egészen kiváló volt, tehát nem lépi át az egészségre veszélyes mértéket. Ez 
azért is jó hír, mert jellemzően a fűtési szezonban jelentősen meg szokott ugrani a 
légszennyezettségi ráta. Nyilván vannak olyan napok, amikor ez most is megtörténik. Ahogy az is 
nyilvánvaló, hogy ezeknek a tendenciáknak a kutatása az egy nagyon komoly feladat. Elmondja, 
hogy nagyon komoly szakmai kutatások célkeresztjébe kerülnek majd ezek a tendenciák. Számára, 
laikusként az érzékelhető, és azért érdekes folyamatosan, napi szinten nyomon követni ezt a 
rendszert, mert úgy tűnik, hogy van javulás. Egy-két éve még a március is folyamatosan vörös-
zónába esett, de ma már talán szerencsésebb a helyzet. Laikusként nem gondolja, hogy ez csak az 
enyhébb időjárásnak az eredménye lenne. Azt tapasztalja saját környezetében, hogy a 
környezetvédelmi tudatosság ….Lejárt a felszólalásra vonatkozó időkerete, ki szeretné kérni a 
következőt. 

Polgármesteri jóváhagyást követően folytatja a felszólalást. 
 
A környezetvédelmi tudatosság és az alternatív megoldások keresése mostanra elkezdett tényleg 
reprezentatívan láthatóvá válni. A fiatalabb generációk a környezet védelméhez egészen másképp 
viszonyulnak, sokkal tudatosabban állnak hozzá, és komplexitásában is tudják kezelni, mind 
preventív jelleggel, mind felhasználói szempontból. Az életüket talán a fiatalabb generációk már 
úgy képzelik el, ahol a zöld az nem zöldséget jelent, hanem az egyetlen választható és élhető 
útvonalat. A fiatalok nevében is szeretné üdvözölni Miskolc klímasemleges elköteleződését, hiszen 
ez a jövő útja. Szeretné azt elérni, hogyha 2030-ban vagy 2031-ben ránéz a PM monitoring 
rendszerére, honlapjára, akkor a levegőszennyezettség térképén mind a 60 mérőállomás helyszínén 
csak szélesen mosolygó arcokat lásson, legyen akár december, január vagy február. Azt szeretné, 
hogy a fiatalabb generációk egy élhető várost kapjanak majd tőlük, és ez a kívánsága túlmutat a 
politikán, a ciklusokon, és túlmutat, hogy melyik pártot, melyik oldalt preferálják. Megköszöni 
Alpolgármester Asszonynak, Polgármester Úrnak és annak a szakmai csapatnak, aki ezt az egészen 
elképesztő mennyiségű és átfogú munkát, amit ebbe a projektbe beletettek, ezt végrehajtották, és 
tesznek minden nap azért, hogy ezen az úton egyre előrébb tudjon lépni a város. Természetesen 
ennek megfelelően támogatni fogja a javaslatot, és erre kéri képviselőtársait is.  
 
Veres Pál polgármester: Egyetlen megjegyzést tenne a felszólaláshoz. Örül annak, hogy 
Képviselő Úr néhány konkrét példát is mutatott. Magának a pályázatban való sikeres felvételnek 
feltétele volt, hogy legyen olyan előzmény, legyenek olyan kezdeményezések a városban, amelyek 
akár évtizedes, vagy évtizedekre visszanyúlóan bizonyítják, hogy a város már elindult egy ilyen úton, 
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és ebben eredményei is vannak. Ez a PM monitoring rendszer, vagy akár a Zöld Város hálózathoz 
való kapcsolódás ilyet mutat. Mondhatja azt, hogy a tömegközlekedésben az elektromos flotta, de 
még a gázüzemű buszok is jelentős változást jelentettek annak idején a dízel buszokhoz képest. 
Elindult egy ilyen folyamat évekkel, évtizedekkel ezelőtt ebben a városban, nagyon helyesen. 
Tulajdonképpen azt díjazták elsőkörben, amikor ehhez a misszióhoz csatlakozhattak, hogy ezen az 
úton már halad a város, és tovább is szeretne menni.  
 
Molnár Péter: Azzal, hogy egy roppant fontos anyagot tárgyalnak, azzal teljesmértékben egyetért. 
Eddig minden előtte szóló az anyag és a téma fontosságára felhívta a figyelmét. A FIDESZ-KDNP 
Frakciószövetség nevében ehhez kíván felsorakozni, csatlakozni. Megköszöni az anyagot, amely 
mögött nyilván hosszú előkészítő munka áll. Éppen ezért szeretné megjegyezni, hogy ez az anyag 
ennyire fontos a városvezetésnek, jó lett volna, pontosabban illett volna hamarabb a grémium elé 
tárni, hogy alaposabban át tudja a képviselő tanulmányozni. Bevallja, most csak gyorsolvasással, 
átnézéssel tudta csak az anyagot áttanulmányozni, hiszen ezt tegnap kapták meg, munka mellett 
nem volt ideje az embernek arra, hogy mélységben áttanulmányozza. Hangsúlyozza, ez az anyag 
érdemes lenne pedig erre. A felvezetés Alpolgármester Asszony részéről alapos volt, ezt külön 
köszöni. A kereszténydemokraták támogatják az előterjesztést azért, mert az ő megközelítésükben 
a természetvédelem, a környezetvédelem, a fenntartható fejlődés és a klímavédelem fogalmakat 
teremtésvédelemként foglalják össze, és erre nagyon tudatosan fel kívánja hívni a figyelmet a 
kereszténydemokrata politika. Szerintük a teremtésvédelemnek három szintje van: kormányzati, 
önkormányzati és egyéneké. Ebben szerinte egyetértenek. A kormányzatnak fontos szerepe van a 
teremtésvédelemben, a környezetvédelemben, hiszen a kormányzatnak kötelezettsége, hogy 
támogasson minden ezzel kapcsolatos lehetőséget és programot. Így a kormányzat mellett az 
önkormányzatnak is fel kell sorakoznia a teremtésvédelem mellett. Úgy véli, ezzel az előterjesztéssel 
Miskolc városa ezt meg tudja tenni. Talán a legfontosabb az egyénnek a szintje. Lehetnek stratégiák, 
szerződések, jó elképzelések, de ha ez az egyén szintjén nem valósul meg, akkor mit sem ér. Tehát 
nem elég erről beszélni, hanem cselekvésről, határozott cselekvésről van szó. Amikor 
klímavédelemről van szó, akkor arra a tudósemberek fel szokták hívni a figyelmet, hogy a világ 
lehetséges, hogy már a 24. órában van ezzel kapcsolatban, hogy a nagyon negatív tendenciákat 
megállítsák. Az elmúlt években a magyar kormányzat a napelemek projektjével, a hőszivattyúk 
támogatásával szerinte nagyon jelentőset tudott lépni a teremtésvédelem területén. Örömteli, hogy 
Miskolc városában is közintézményeken, illetve magánházakon is egyre több napelem, azaz kis 
minierőmű jelent meg. Magyarország Kormányának a családtámogatási projektjét sokan 
kihasználták, és ennek is köszönhetően a napokban is lehetett olvasni az adatokat, hogy 
Magyarországon már mekkora léptékben, mennyiségben a napelemes energia a napi 
villamosenergia felhasználásban megjelenik. Emellett az az atomenergiát, amelyet ma már minden 
mértékadó ember, mint környezetvédelem szempontjából roppant fontos energiát emleget, hiszen 
tiszta energiáról van szó, úgy gondolja, hogy ez fontos. Úgy gondolja, hogy a Magyar Kormány 
ezúton is jó úton jár, hiszen az atomenergia kapacitást próbálja fejleszteni. Emellett a LED világítás 
megjelenése mind a közterületeken, mind a magán és ipari felhasználók számára is rendkívül fontos. 
A vízgazdálkodás szerinte is alapvető. Miskolc adottságai bizonyos szempontból szerencsések, 
bizonyos szempontból pedig nagy odafigyelést igényel. Nemcsak a Sajóra, de még inkább a Szinvára 
utal, arra a patakra, ami évszázadok óta Miskolcot összeköti. A vízgazdálkodás, a Bükk adta 
lehetőségek és a víz megtartása roppant fontos. Miskolc hosszanti irányban, kelet-nyugati tengely 
mentén elnyúló városnak a domboldalas részein sokan laknak, a területek beépültek. Lejárt a 
felszólalásra vonatkozó időkerete, ki szeretné kérni a következőt. 
 

Polgármesteri jóváhagyást követően folytatja a felszólalást. 
 
Erre a beépülésre inkább az a jellemző, hogy leszaladnak a dombról a vizek, be a pecékbe, onnan 
be a Szinvába, és ez nagy problémát jelent. Úgy gondolja, hogy lakosságot egyértelműen a víz, az 
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esővíz megtartására is ösztönözni kellene, hogy ezt például öntözésre felhasználják. Amikor 
lakosságösztönzésről beszél, akkor a nevelés szót szeretné aláhúzni. Hangsúlyozza, nem a 
pedagógus szólal meg belőle, nem az óvodások és iskolások nevelésére gondol, hanem a régi szóra, 
a népnevelésre szeretne utalni. A lakosságot vegyék rá arra, hogy ezeket a célokat, amelyeket 
megfogalmaznak az ilyen stratégiák, ezeket komolyan vegyék. Miskolcon oly’ sokszor vérzik a szíve. 
Szeret kerékpározni, ami a gyaloglásnál picit gyorsabb, de ahhoz elég lassú, hogy az ember lásson. 
Azt látja, iszonyatos mennyiségű szemét van ebben a városban. Borzasztó mennyiségben vannak 
különböző alumínium dobozok eldobálva. Számára értelmezhetetlen, hogy valaki lehúzza az 
ablakot és kihajítja. Annyira bántja, hogy megáll, felveszi és szelektív kukába kihajítja. Erre valahogy 
muszáj lenne ráirányítani a figyelmet, mert ha az aludoboz megfelelő helyre kerül, azt tudják, hogy 
újra fel fogják használni, abból tisztán ugyanolyan aludoboz készül majd. Ez a szemetelés igaz a 
belvárosra, a külterületekre is, elképesztő, hogy milyen szemétlerakókat látni. Amikor 
környezetvédelemről és teremtésvédelemről beszélnek, erre is rá kell irányítani a figyelmet. 
Megismétli, borzasztó, hogy mennyire szemetes a város. Ebben pedig az egyénnek van nagy 
felelőssége, mert nem szél fújta azt a szemetet oda, hanem az emberek pakolták le, hajították el. 
Erre nyilván fel kell készülniük, a Városgazdának, a Rendészetnek fülön kell csípni ezeket a 
szemetelőket, és meg kell őket büntetni. A kerékpár kapcsán elmondja, örömteli a kerékpárutak 
fejlődése, fejlesztése. Arra is még inkább törekedni kell, és meg kell oldani, hogy a diákok és 
munkába járók még inkább tudják és merjék a kerékpárt használni, amihez persze kerékpártárolókra 
is szükség van. A belvárosban látják, hogy letettek kerékpártárolónak tekinthető eszközöket, de 
azok olyan galambpiszkosak, hogy senki nem tudja a kerékpárját odatámasztani. Kéri, erre is 
ügyeljenek oda. Arra rá szeretné irányítani a figyelmet, hogy az, hogy SMART és GREEN, hogy 
okos és zöld város legyen Miskolc városa, arra már az előző önkormányzati ciklusban nagyon-nagy 
hangsúlyt fektettek. Szerinte itt egy önkormányzati ciklusokon is átnyúló közös felelősségről van 
szó, hiszen nyilván ez a klímastratégiai tervezés is ciklusokon átnyúló, és ebbe valóban nem szabad 
behozni az aktuálpolitikát. Összefoglalva elmondja, támogatják az előterjesztést, de azért 
szeretnének pár nagyon fontos dologra is rámutatni. Még annyit el kíván mondani, hogy a 15 perces 
város elvet, amit megfogalmazott Alpolgármester Asszony érti, de egyelőre ez egy nagyon durva 
utópia. Bár megvalósulna, de ehhez Miskolcon egy élhető közösségi közlekedésre van szükség. Egy 
olyan közösségi közlekedésre, amely tényleg szolgálja a lakosok érdekét. Kívánja, hogy ezt 
sikerüljön minél hamarabb megvalósítani. Azt tudja ígérni, hogy ők ezen lesznek. 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Ha itt mindannyian jól végzik munkájukat, akkor 20 éven belül 
Miskolc Magyarország legélhetőbb nagyvárosa lesz. Ha ők és az utódaik jól végzik munkájukat, 
akkor ezt a célt el tudják élni, hiszen egyedülálló adottságokkal rendelkezik ez a település. Van egy 
nagyon komolyan számba vehető ipari technológiai örökségük, van egy erős gazdaságuk, gazdasági 
környezetük, vagy egy páratlannak ható kulturális örökségük, erős kulturális intézményrendszerük, 
egy erős miskolci identitás, párjátritkító oktatási rendszer, nagyon erős agglomerációs központi 
képesség, és nem utolsósorban páratlan egyedülálló környezetben fekszik ez a város. Ezek a 
környezeti adottságok azok, amelyek erőforrásokkal nem állíthatók elő. Az nem pénzkérdés, hogy 
vannak erdőik, vizeik, az, hogy ilyen egyedülálló környezetben fekszik Miskolc ez egyedülálló érték, 
aminek a megóvására és megőrzésére is vonatkozik ez az irányválasztás. Konkrét ügyeken keresztül, 
például a turizmusfejlesztésben a Green Destinations versenyen elért eredmény, vagy a Hodobay 
Program, a mélyfelújítások vonatkozásában. Reményei szerint országosan egyedülálló 
eredményeket tudnak majd produkálni, ahogy a fejlesztéspolitikában is. Molnár Péter 
képviselőtársától elhangzott, a Szinva szintén egy páratlan érték, zöldfolyosó, mint zászlóshajó 
projekt. Legalább annyira fontos lesz a TOP Pluszos fejlesztéseik vonatkozásában, mint amennyire 
az Avasra felvitt fejlesztési források voltak a TOP vonatkozásában. Az Avas fejlesztésétől is azt 
várják, hogy egyfajta zöld tüdőként, aktívan használható közösségi térként tud a következő 
évtizedekben funkcionálni. Látszik, hogy ez az elköteleződés nagyon komoly ebben a 
városvezetésben. Kiemeli, hogy az irányt mutatják a lakosságnak is, hiszen az egyéni 
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felelősségvállalás lesz a kulcskérdés a következő évtizedekben a klímakatasztrófa elkerülése 
érdekében. Az egyéni felelősségvállalás … Lejár a felszólalásra vonatkozó időkerete, ki szeretné 
kérni a következőt. 

Polgármesteri jóváhagyást követően folytatja a felszólalást. 
 
Az egyéni felelősségvállalás az arról szól, hogy amikor a hétköznapokban vásárolnak élelmiszert, 
ruházati cikket, amikor szervezik az életüket, a nyaralásaikat, a pihenésüket, hobbijukat szervezik, 
akkor rajtuk múlik az, hogy milyen világot hagynak majd örökül az utánuk jövőknek. Ki kell, hogy 
emelje azt, amit Tanácsnok Úr mondott, ifjúságpolitikai tanácsnokként is, hogy szerencsére az 
utánuk jövő generációknak ezek a szempontok már igenis beépültek a mindennapjaikba. Ezt csak 
megerősíteni tudja. A társadalomtudományos szakirodalom is erről értekezik folyamatosan. A mai 
fiataloknak már fontos a fenntarthatóság, a sharing economy, egyszerűen azok a reflexek, hogy meg 
tudják őrizni ezt a természeti környezetet. Ezek a mai tízen, huszonévesek mindennapjaiba 
beépültek. Nemcsak őszintén hiszi, hogy ennek az értékválasztásnak, iránymutatásnak van értelme, 
hanem abban is hisz, hogy támogatja azt a fő céljukat, hogy Miskolc legyen Magyarország 
legélhetőbb nagyvárosa. Ebbéli hitből fogja támogatni az előterjesztést, és erre kéri képviselőtársait.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja. Kéri Alpolgármester Asszonyt, hogy reagáljon a felszólalásokra.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kifejezi a köszönetét. Azt gondolja, talán példanélküli az 
elmúlt időszakban, hogy túlnyomó többségében szakmai hozzászólások voltak egy stratégiai 
anyaghoz, és hogy ennyire komolyan gondolják képviselőtársai is, hogy ez egy alapos, átgondolást 
igénylő kérdés. Megköszöni, hogy komolyan vették, ahogy azt is, hogy mindannyian fontosnak 
tartják ezt a témát. Szeretne egy magyarázattal tartozni. A klímaszerződés megkötése során az 
Európai Bizottság pontosan a támogatás céljával rendkívül sok segítséget nyújt magának az 
anyagnak az összeállításához. A legutóbbi időszakban, a múlthéten kapták vissza az elkészített 
munkaanyagot, amely az Európai Bizottság szakértőinek a véleményezési folyamatán is átment. 
Nagyon nagy büszkeséggel és örömmel mondja, és szeretné megköszönni a kollégáinak a 
munkájukat, hiszen azt mondták, hogy az egyik legkiválóbb szakmai anyagot látják, amelyet az 
elmúlt időszakban átvizsgáltak. Megtörtént tehát az Európai Bizottság szakmai kontrollja, és ez 
magyarázza azt, hogy ezt a végleges anyagot nem tudták korábban kiküldeni. Szeretné hangsúlyozni, 
hogy az elmúlt félév telt el gyakorlatilag azzal, hogy ezt a munkafolyamatot végigvitték, és minden 
lehetőséget megragadtak, hogy sikerüljön tájékoztatni mindenkit, aki érdeklődik ez iránt az anyag 
iránt. Rendkívüli módon sajnálja, hogy nem minden képviselőtársával tudták egyeztetni előzetesen 
a munkaanyagot, hiszen voltak külső körülmények, amik esetleg megakadályozták az 
egyeztetéseket. Hangsúlyozza, a törekvésük megvolt rá. Megköszöni azoknak, akik elfogadták a 
meghívásukat a szakmai egyeztetésekre. Elfelejtette hangsúlyozni, de Polgármester Úr kiegészítette, 
és szeretné még egyszer elmondani, hogy egy ciklusokon átívelő, fontos ügyről van szó, amely 
folyamatban vannak. 2011-ben dr. Kriza Ákos polgármester úr önkormányzati vezetése alatt 
döntött a Testület úgy, hogy a Green City mozgalomhoz csatlakozik. Most, 2024-ben Veres Pál 
polgármester úr önkormányzati vezetése alatt van meg a lehetőség arra, hogy tovább lépjenek ebben 
a folyamatban. Azt gondolja, hogy a következő időszakokban folyamatosan a város vezetése szeme 
előtt kell, hogy mindez lebegjen. Valóban kulcsfontosságú kérdéseket vetett fel Pakusza 
képviselőtársa, azonban éppen ezért tartja nagyon fontosnak ezt a stratégiai dokumentumot. Ennek 
a stratégiának éppen az a lényege, hogy egy tudatos, következetes, a döntéshozatali folyamatba 
beépített szemléletváltás következzen be, ahol a döntéseik előkészítése során mindig ott van a 
legfontosabb szempontként, hogy klímavédelmi szempontból a jövőnek hozzák meg a döntéseiket. 
Azt gondolja, ezt a rendszerszintű beavatkozást valóban meg kell tenniük, azonban az első lépés 
most megkezdődött. A lakosság vonatkozásában jelzi, amit Simon képviselőtársa is megtett már, 
hogy itt inkább arról szól a történet, hogy ezek a beruházások hol, kinél fognak jelentkezni, és nem 



13 

azt, hogy kiveszik a pénzt az emberek zsebéből. Hangsúlyozza, pontosan beleteszik. A 
beszélgetések során volt egy partnere, aki elmondta, sikerült a mélyfelújítást elvégezni a lakásában, 
a 120 ezer forintos rezsijét 12 ezer forintra csökkentette le. Ezt jelenti azt, amikor tudatosan és 
következetesen indulnak. Végezetül szeretné kiemelni, hogy nagyon fontos partnerük a Miskolci 
Egyetem, akikkel együttműködve a kutatás, fejlesztés és innováció vonatkozásában haladnak előre. 
A legnagyobb feladat a szemléletformálás. Köszöni mindenkinek, hogy átnézte az anyagot, és 
meghallgatták. Kéri képviselőtársait, hogy támogassák az előterjesztést.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a kiegészítést. Elmondja, hogy két éve, amikor már 
elindultak ezen az úton, akkor beépült a döntéshozatalukba, hogy olyanok lesznek lassan, mint 
Pavlov kutyája. Reflexszerűen, bármilyen döntéselőkészítés folyik, egy-egy egyeztetésen akár 
szélesebb körű, akár szűkebb körű, akkor azt mondják, de el ne felejtsék, hogy itt a 
környezetvédelmi, a fenntartható fejlődési ciklusok szerint gondolkozzanak, és ezek a gondolatok 
épüljenek be a döntés előkészítésükbe. Borkuti képviselő úr ügyrendi hozzászólási szándékot 
jelzett. 
 
Borkuti László Imre: Azért kért ügyrendiként szót, mert szeretne most szavazást kérni a napirend 
után. 10.00 órakor rendezvénye van, szeretne eltávozni, azonban szeretné, ha a szavazásban részt 
vehetne.  
 
Veres Pál polgármester: Helyt ad a javaslatnak, történjen meg most a szavazás erről a napirendi 
pontról.  
Bejelenti, hogy az 1. napirendi pont szavazása következik.  
 
 
1. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának klímavédelmi 

elköteleződésére és a Városi Klímaszerződés elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 5 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
45/2024. (III.14.) határozata 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának klímavédelmi elköteleződéséről és a 

Városi Klímaszerződés elfogadásáról 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának klímavédelmi elköteleződésére és a Városi 
Klímaszerződés elfogadására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat melléklete 
szerinti tartalommal elfogadja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Városi 
Klímaszerződését, egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a Városi Klímaszerződés Európai 
Bizottság felé, a „100 klímasemleges és intelligens város misszió” keretében történő 
benyújtására. 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

a Városi Klímaszerződésben foglaltak megvalósítása érdekében szükséges intézkedések 
megtételére, az esetlegesen szükségessé váló módosítások Városi Klímaszerződésben 
történő átvezetésére. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy 
a Városi Klímaszerződésben foglaltak megvalósításáról rendszeresen, de legalább 2 évente 
számoljon be a Közgyűlésnek. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Stratégiai és Koordinációs Osztály, 
 Klímavédelmi Csoport 
Határidő: 1-2. pont tekintetében azonnal 
 3. pont tekintetében: a döntéshozatalt követő 2 évente 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni valamennyi miskolci nevében ezt a felelősségteljes döntést 
mindannyijuknak.  
 
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ fenntartásában 

működő közoktatási intézményeket érintő átszervezések 
véleményezésére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Miskolci Tankerületi Központ 2024. március 4. napján kereste 
meg az Önkormányzatot több közoktatási intézmény átszervezésével összefüggésben. A nemzeti 
köznevelésről szóló törvény értelmében az átszervezésről szóló döntés, vagy véleményezés 
kialakítása előtt meg kell kérdezni az intézmények helyet adó ingatlanok tulajdonosát, tehát jelen 
esetben az Önkormányzatot. Ezen véleményezési jog gyakorlására kérik a Közgyűlést.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett. 
Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja. Kiegészítésként elmondja, 
itt egy adminisztratív feladatról van szó.  
 
A mai ülés napirendjére felvett előterjesztések tárgyalását befejezték, a szavazás következik. Az 1. 
napirendi pontról szavaztak, így a 2. napirendi előterjesztésről történő szavazás következik.  
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2. napirend: Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ fenntartásában működő 

közoktatási intézményeket érintő átszervezések véleményezésére 
 
Veres Pál polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hosszú szavazási procedúra lesz. Az 
előterjesztés szerint tizennégy határozati javaslatról kell dönteniük, mert intézményenként kell 
meghozniuk a döntést.  
Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya a Miskolci Arany János 
Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskolát érintően a feladatellátási helyre felvehető 
maximális tanulólétszám növelésének véleményezése. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 5 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
I. határozati javaslatot és meghozta a 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
46/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Arany János Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskolát érintően a 

feladatellátási helyre felvehető maximális tanulólétszám növelésének véleményezéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 

Miskolc 5346 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3528 Miskolc, Csele utca 14. szám 

alatt található ingatlanon működő Miskolci Arany János Általános Iskola és Alapfokú 

Művészeti Iskolát érintően a feladatellátási helyre, a nappali rendszerű általános iskolai nevelés-

oktatás feladatra felvehető maximális tanulólétszám 232 főről 260 főre történő növelését 

tudomásul veszi. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

a 2. pont vonatkozásában a határozat meghozatalától számított 8 

nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell dönteniük, 
melynek tárgya a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 
székhelyintézményét érintően az alapfokú művészetoktatás köznevelési alapfeladatok 
körébe történő felvételének véleményezése. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
47/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 

székhelyintézményét érintően az alapfokú művészetoktatás köznevelési alapfeladatok 
körébe történő felvételének véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 14087 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3529 Miskolc, Gesztenyés utca 
25. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola székhelyintézményét érintően az alapfokú művészetoktatás köznevelési 
alapfeladatok körébe történő felvételét tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola székhelyintézményét érintően új művészeti ág és azon belül új tanszak indításának 
véleményezése. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

48/2024. (III.14.) határozata 
 

a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 
székhelyintézményét érintően új művészeti ág és azon belül új tanszak indítása 

véleményezéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
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Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 14087 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3529 Miskolc, Gesztenyés utca 
25. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola székhelyintézményét érintően új művészeti ág és azon belül új tanszak 
indítását tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 
   a 2. pont vonatkozásában a határozat meghozatalától számított 8 nap. 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola Munkácsy Mihály Általános és Alapfokú Művészeti Tagiskolája jogutóddal történő 
megszüntetésének véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
IV. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
49/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola Munkácsy 

Mihály Általános és Alapfokú Művészeti Tagiskolája jogutóddal történő 
megszüntetésének véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 14278 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3529 Miskolc, Szilvás utca 38. 
szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola Munkácsy Mihály Általános és Alapfokú Művészeti Tagiskolája jogutóddal 
történő megszüntetését tudomásul veszi. 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az ötödik határozati javaslatról, melynek tárgya a 
Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 
székhelyintézményét érintően a feladatellátási helyre felvehető maximális tanulólétszám 
növelésének véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
V. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
50/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 

székhelyintézményét érintően a feladatellátási helyre felvehető maximális tanulólétszám 
növelésének véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 14087 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3529 Miskolc, Gesztenyés utca 
25. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola székhelyintézményét érintően a feladatellátási helyre, a többi gyermekkel, 
tanulóval együtt nevelhető, oktatható sajátos nevelési igényű gyermekek nevelése-oktatása 
feladatra felvehető tanulók maximális létszámának 20 főről 30 főre történő növelését 
tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 
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Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti hatodik határozati javaslatról kell dönteniük, 
melynek tárgya a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény telephelye címének tényleges ingatlanváltással 
történő változás véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti VI. határozati javaslatot és meghozta a 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
51/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai 

Módszertani Intézmény telephelye címének tényleges ingatlanváltással történő változása 
véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai Módszertani 
Intézmény telephelye címének tényleges ingatlanváltással történő megváltoztatását, melynek 
során a Miskolc 4425/19 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3526 Miskolc, Kassai 
utca 15. szám alatt működő telephely a Miskolc 20712 helyrajzi számon nyilvántartott, 
természetben a 3532 Miskolc, Miklós utca 13. szám alatt elhelyezkedő ingatlanon működik 
tovább, tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti hetedik határozati javaslatról kell dönteni, 
melynek tárgya a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény telephelye tagintézménnyé válásának 
véleményezése. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
VII. határozati javaslatot és meghozta a  
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
52/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai 
Módszertani Intézmény telephelye tagintézménnyé válásának véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai Módszertani 
Intézmény 3532 Miskolc, Miklós utca 13. szám alatti – a Miskolc 20712 helyrajzi szám alatt 
felvett ingatlanon működő – új feladatellátási helyének telephelyből tagintézménnyé válását 
tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti nyolcadik határozati javaslatról következik, 
melynek tárgya a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény Miklós Utcai Tagintézményének köznevelési 
alapfeladatai körébe az SNI ellátáshoz kapcsolódó fogyatékosságtípus felvételének 
véleményezése. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
VIII. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
53/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai 

Módszertani Intézmény Miklós Utcai Tagintézményének köznevelési alapfeladatai 
körébe az SNI ellátáshoz kapcsolódó fogyatékosságtípus felvételének véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai Módszertani 
Intézmény 3532 Miskolc, Miklós utca 13. szám alatti – a Miskolc 20712 helyrajzi szám alatt 
felvett ingatlanon elhelyezkedő – új tagintézményének köznevelési alapfeladatai körébe az ép 
intellektusú, integráltan nem oktatható aktivitásszabályozás és a figyelem zavaraival küzdő 
tanulók szegregált (gyógypedagógiai), többségi tanterv alapján történő ellátása feladatának 
felvételét tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: A kilencedik határozati javaslat tárgya a Miskolci Éltes Mátyás 
Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény Miklós 
Utcai Tagintézményét érintően a feladatellátási helyre felvehető maximális tanulólétszám 
növelésének véleményezése. Kéri, hogy szavazzanak.  

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti IX. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
54/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes Gyógypedagógiai 

Módszertani Intézmény Miklós Utcai Tagintézményét érintően a feladatellátási helyre 
felvehető maximális tanulólétszám növelésének véleményezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 20712 helyrajzi szám alatt felvett, természetben a 3532 Miskolc, Miklós utca 13. szám 
alatti ingatlanon elhelyezkedő Miskolci Éltes Mátyás Óvoda, Általános Iskola és Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény új Miklós Utcai Tagintézményét érintően, a 
feladatellátási helyre a sajátos nevelési igényű gyermekek, tanulók gyógypedagógiai nevelése-
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oktatása nappali rendszerű képzésre felvehető tanulók maximális létszámának 45 főről 120 főre 
történő növelését tudomásul veszi.  
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti tizedik határozati javaslatról kell dönteniük, 
melynek tárgya a Miskolci II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola Győri Kapui Tagiskolája 
jogutóddal történő megszüntetésének véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 2 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti X. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
55/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola Győri Kapui Tagiskolája jogutóddal 

történő megszüntetésének véleményezéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 20712 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3532 Miskolc, Miklós utca 13. 
szám alatt található ingatlanon működő a Miskolci II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola Győri 
Kapui Tagiskolája jogutóddal történő megszüntetését tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
 



23 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti tizenegyedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolci Szilágyi Dezső Általános Iskolát érintően a 
feladatellátási helyre felvehető maximális tanulólétszám növelésének véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti XI. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
56/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Szilágyi Dezső Általános Iskolát érintően a feladatellátási helyre felvehető 

maximális tanulólétszám növelésének véleményezéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 7745/1 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3529 Miskolc, Szilágyi Dezső  
utca 53. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Szilágyi Dezső Általános Iskolát 
érintően a feladatellátási helyre, a többi gyermekkel, tanulóval együtt nevelhető, oktatható 
sajátos nevelési igényű gyermekek, tanulók nevelése-oktatása nappali rendszerű képzésre 
felvehető tanulók maximális létszámának 10 főről 20 főre történő növelését tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti tizenkettedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola 
Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Tagiskolája Telephelyét érintően a feladatellátási helyre 
felvehető maximális tanulólétszám növelésének véleményezése. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti XII. határozati javaslatot és meghozta a  
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
 

57/2024. (III.14.) határozata 
 
a Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola Erkel Ferenc Alapfokú 
Művészeti Tagiskolája Telephelyét érintően a feladatellátási helyre felvehető maximális 

tanulólétszám növelésének véleményezéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 3073/152 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3525 Miskolc, Katowice utca 
17. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú 
Művészeti Iskola Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Tagiskolája Telephelyét érintően a 
feladatellátási helyre, az alapfokú művészeti oktatás nappali rendszerű képzésre a felvehető 
maximális tanulói létszám 40 főről 60 főre történő növelését tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti tizenharmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola 
hivatalos nevét érintő változás véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti XIII. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
58/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola hivatalos nevét érintő 

változás véleményezéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 2557 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3525 Miskolc, Palóczy László 
utca 4. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú 
Művészeti Iskola hivatalos nevének Miskolci Egressy Béni Zenei Alapfokú Művészeti Iskola 
elnevezésre történő megváltoztatását tudomásul veszi. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

  a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti tizennegyedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola 
Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Tagiskolája hivatalos nevét érintő változás 
véleményezése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 6 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti XIV. határozati javaslatot és meghozta a  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

 
59/2024. (III.14.) határozata 

 
a Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola Erkel Ferenc Alapfokú 

Művészeti Tagiskolája hivatalos nevét érintő változás véleményezéséről 
 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ fenntartásában működő közoktatási intézményeket érintő 
átszervezések véleményezésére” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h) pontja alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát mint tulajdonost megillető véleményezési jogkör gyakorlása körében a 
Miskolc 32882/1 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3534 Miskolc, Kiss tábornok 
utca 57. szám alatt található ingatlanon működő Miskolci Egressy Béni-Erkel Ferenc Alapfokú 
Művészeti Iskola Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Tagiskolája hivatalos nevének Miskolci 
Egressy Béni Zenei Alapfokú Művészeti Iskola Erkel Ferenc Tagiskolája elnevezésre történő 
megváltoztatását tudomásul veszi. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Tankerületi Központ részére. 
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Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 nap. 

 
 
Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy ezzel az ülés végére értek. Tájékoztatja a Közgyűlést, 
hogy a soron következő tervezett közgyűlési ülésünk időpontja 2024. április 18. Holnap van 
szívének az egyik legkedvesebb nemzeti ünnep, ezért nagy tisztelettel és szeretettel hív minden 
képviselőtársát és minden miskolcit a közös ünneplésre, március 15-én a városi ünnepségekre. 
Ünnepeljenek együtt, emlékezzenek a hősökre, legyenek büszkék múltjukra! Közösen, együtt, 
miskolciak. Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 9 óra 39 perckor bezárja. 
 

 

k.m.f. 

 

 

 Dr. Ignácz Dávid Veres Pál 

 jegyző polgármester 

 
 


